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PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  11  octombrie  2016 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri, sunt prezenţi la şedinţă 18 consilieri locali. 

Absentează domnii consilieri Kovacs Lajos, Dumitru Pavel, Pui Sebastian,  Todoran Radu şi 

d-na consilier Benedek Theodora. 

Dl. consilier Papuc: - stimaţi consilieri, doamnelor şi domnilor, declar deschise 

lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal  Tîrgu Mureş din data de azi 11 

octombrie 2016.  

Dl. consilier Peti: - am fost contactaţi de mai multe persoane fizice care duminică 

de duminică participă, sau au câte ceva de acasă, bunuri casnice pe care vor să le valorifice, e 

o categorie socială foarte afectată de situaţia economică în care ne aflăm şi nu ştiu din ce 

cauză s-a luat decizia ca piaţa de vechituri să fie restricţionată, adică să fie în cadrul fostei 

cazarme de lângă podul Mureş, dar până acum piaţa de vechituri a avut şi o parte în afara 

perimetrului îngrădit de la fosta cazarmă, respectiv lângă calea ferată pe drumul de acces şi 

în jurul fostului stadion A.S.A. de lângă Parcul municipal. Or, după această decizie a 

autorităţii locale, aceste persoane fizice nu mai au loc în cadrul perimetrului. Am înţeles că 

problema majoră a fost mizeria  lăsată în afara perimetrului pieţei de vechituri, dar după 

părerea mea, aşa cum sunt prezenţi la începutul pieţei de vechituri pentru a taxa aceste 

persoane fzice care trăiesc de pe o zi pe alta valorificând anumite bunuri din casă, chiar 

hainele de pe ei, să fie prezenţi colegii noştri şi când se închide piaţa de vechituri, atunci 

putând să verifice dacă curăţă zona pe care  au ocupat-o. Vă rog frumos eventual să aplicăm 

contravenţie sau pentru început să dăm avertisment  pentru a lăsa curăţenia generală după ce 

se închide piaţa de vechituri. 

Dl. consilier Bakos: - doar o scurtă apreciere, sunt nişte probleme pe care eu 

însumi le-am semnalat de câteva ori, de regulament nici nu vorbesc, cer în fiecare şedinţă să 

avem o discuţie. Dl. secretar ştie, am făcut o propunere de hotărâre de consiliu cu privire la 

modificarea regulamentului. Nu acesta este motivul pentru care iau cuvântul. Rugămintea 

mea ar fi să nu ne mai invitaţi pentru două deplasări. Deplasările sunt foarte bune şi ar trebui 

să fac o pledoarie pentru a participa la cât mai multe deplasări cu oraşele înfrăţite, să 

îmbogăţim aceste relaţii, sper că azi toţi cei care vor lua cuvântul  vor fi pentru aceste 

deplasări. Însă să convoci o şedinţă de consiliu local în timp ce sunt două sau trei probleme 

majore, una cu sportul, am auzit şi am văzut cum a jucat BC Mureş ieri; sportul 

târgumureşean. E a treia şedinţă în care cer, haideţi colegilor să ne întâlnim să discutăm de 

viitorul sportului târgumureşean. Nu se întâmplă nimic.  

Am fost invitaţi pentru problema deşeurilor şi văd că nu mai discutăm. Am înţeles 

că este o problemă, am şi o adresă, o informare. Deci este o informare că este o problemă la 
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Tîrgu Mureş deşeurile, dar nu discutăm despre deşeuri. Ceva nu este în regulă. Mie îmi pare 

bine că putem să ne întâlnim şi în şedinţă extraordinară şi să ne spunem păsurile şi acele 

informaţii de care aflăm noi în oraş, dar pentru probleme majore, vă rog încă o dată, haideţi 

să stabilim o şedinţă, nu neapărat convocată conform regulamentului sau legii. Să se 

întâlnească consilierii din consiliu local să discutăm aceste probleme majore care le tot 

pasăm de trei sau patru şedinţe, sau chiar mai demult. 

Dl. consilier Bălaş: - sunt perfect de acord cu dl. Bakos, noi suntem deschişi să 

participăm la orice întâlnire, orice dezbatere care poate schimba în bine lucrurile în Tîrgu 

Mureş, în orice domeniu de activitate este vorba, aşteptăm să se organizeze o asemenea 

întâlnire şi vom fi prezenţi. Dacă nu organizează nimeni, putem să organizăm chiar noi. 

Voiam să spun că am lipsit la şedinţa ordinară  – am să vă fac o scurtă informare – 

deoarece am fost prezent la un seminar, simpozion care s-a numit Smart Transformation 

Forum, am aflat câteva lucruri interesante acolo. Tema acestui forum a fost de fapt viitorul 

oraşelor din România în ceea ce priveşte  digitalizarea şi tot ceea ce ţine de noua tehnologie 

pentru a putea fi implementat în oraşele din România. Am aflat de exemplu că în Sectorul 3, 

toţi profesorii din toate şcolile din Sectorul 3 au tablete şi utilizează catalogul on-line, am 

aflat că la Alba Iulia proiecţia bugetară se face în colaborare cu Banca Mondială şi execuţia 

bugetară cu Agenţia Modis. Tot Alba Iulia mă îngrijorează în sensul în care dacă Tîrgu 

Mureşul va continua să stea pe loc vom asista la un avans al Alba Iuliei şi probabil nu exclud 

ca în următorii  7-8 ani oamenii din Tîrgu Mureş să se mute la Alba Iulia pentru că ceea ce se 

întâmplă acolo este foarte inovator. Ei acum vor să extindă turismul şi din afara Cetăţii Alba 

Iulia şi să creeze oportunităţi de turism şi în oraş. În acest sens au luat decizia de a picta 

faţadele tuturor blocurilor din Alba Iulia  lucru care se regăseşte şi în proiectul de dezvoltare 

turistică a oraşului Tîrgu Mureş pe care eu l-am făcut, sper ca şi Tîrgu Mureşul să demareze 

în sfârşit anul viitor o asemenea acţiune, am fost în discuţie cu câţiva angajaţi ai primăriei 

care sunt deschişi în acest sens şi sper să urnim lucrurile, ca dovadă  propunerea mea  pentru 

constituirea bugetului pentru anul 2017 să includă şi o componentă privind realizarea unei 

identităţi vizuale turistice a oraşului Tîrgu Mureş şi tot ceea ce ar putea ţine de dezvoltarea 

turistică a oraşului, în primă fază realizarea de indicatoare, demararea proiectului de artă 

stradală şi altele.  

Ceea ce a fost cel mai interesant la acest forum a apărut o nouă tehnologie care se 

numeşte LoRaWAN, este o tehnlogie bazată pe senzori dezvoltată de o firmă din Timişoara 

care este reprezentantul acestei tehnologii în România, au demarat la Timişoara deja câteva 

lucruri, toată această tehnologie se bazează pe senzori care au aplicabilitate foarte lagă. De 

exemplu, la Timişoara au început să monteze senzori pentru fiecare loc de parcare,  se 

dezvoltă aplicaţia şi cetăţeanul poate accesa aplicaţia să vadă dacă are loc liber de parcare pe 

bază de senzori. Aceşti senzori mai pot fi folosiţi şi la lumina stradală, la monitorizarea 

traficului, la poluarea aerului şi pentru orice localizări. Atât am vrut să vă împărtăşesc din 

prezenţa mea la acest forum, prezenţă care a fost asigurată din bugetul meu personal, adică 

transportul şi cazarea le-am plătit eu, invitaţia a fost gratuită. 

Dl. consilier Papuc:  -  conform regulamentului şi legii, puteţi solicita şi 

decontarea cheltuielilor, dacă aţi fost în interes de serviciu. 

Dl. consilier Bratanovici: - sunt în asentimentul colegilor, observaţii de ordin 

moral şi principial, eu am venit aici bine intenţionat, dar trebuie să învăţăm atât din partea 

executivului cât şi din partea noastră să ne respectăm. Eu zic că, convocarea acestei şedinţe 

doar pentru deplasarea a două delegaţii, mi se pare cam mult. Şi aş vrea să ţineţi cont de 

părerea noastră şi în principiu vă comunicăm că ori de câte ori veţi iniţia astfel de proceduri 

la care  nici măcar nu suntem consultaţi şi ni se pun aşa, de dragul de a trece, daţi-ne voie ca 
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în numele reprezentanţilor PSD. Mureş să ne abţinem la vot, chiar dacă suntem în 

asentimentul celor care vor face această deplasare. 

(A plecat dl. consilier Bakos Levente – sunt prezenţi 17 consilieri locali) 

Dl. consilier Hermann: - voi vorbi mai întâi în limba română, apoi şi în limba 

maghiară. Primarul Municipiului  Tîrgu Mureş a  convocat pe astăzi o şedinţă în regim de 

urgenţă în nişte circumstanţe demne unei zone crepusculare cu fenomene paranormale. 

Motivul iniţial pentru care s-a convocat astăzi această şedinţă a fost faptul că hotărârea 

adoptată în ultima şedinţă ordinară a Consiliului local  privind taxele de salubrizare,  nu este 

una legală  şi avem o mică „problemă”. Am aflat cu „mare bucurie” faptul că mai important 

decât proiectul de hotărâre  privind modificarea taxelor de salubrizare pe punctele 1 şi 2 sunt 

două delegaţii. Apoi, iarăşi s-a întâmplat un lucru paranormal, brusc a dispărut punctul 3 în 

ceea ce priveşte modificarea taxelor de salubruzare şi astfel suntem aici pentru alocarea unei 

sume de nici 2000 euro pentru două delegaţii în străinătate. Însumând într-un singr cuvânt: 

penibil.  

Dacă tot ne-am adunat azi în această şedinţă, până la adoptarea unei hotărâri 

privind taxele de salubrizare în Tîrgu Mureş, eu aş vrea să luăm măcar o decizie de principiu 

în sensul adoptării unei decizii în ceea ce priveşte serviciul public de salubrizare în 

momentul de faţă şi cel puţin in concreto, până la momentul în care ieşim din acest vid 

legislativ. Întrucât Hotărârea Consiliului local nr. 362 adoptată în 27 noiembrie 2014 a fost 

anulată de instanţă printr-o decizie definitivă şi irevocabilă, chiar dacă dv. nu aţi ţinut cont la 

şedinţa trecută, de faptul că am atras de cel puţin 4-5 ori atenţia asupra situaţiei în care 

tarifele din anexa proiectului de hotărâre legalmente nu mai există şi nu mai sunt valabile, în 

urma acelei hotărâri a instanţei, astăzi tariful de colectare transport deşeui menajere pentru 

agenţii economici este de 46 lei 54 bani + TVA, colectare transport deşeuri persoane fizice şi 

asociaţii de proprietari este de 3,89 lei şi deşeuri stradale este de 12 lei pe tonă, deci o zecime 

din suma pe care iniţial au adoptată acum doi ani când au dublat tarifele la gunoi şi le-au 

înzecit pentru deşeurile stradale. O hotărâre de principiu trebuie să luăm azi, din punctul meu 

de vedere. Pe de altă parte, mie mi s-a comunicat pe cale verbală din partea instituţiei că i s-a 

pus deja în vedere  către prestatorul serviciului de salubrizare decizia instanţei şi pe cale de 

consecinţă revenirea la acele tarife valabile acum doi ani.  

În mod ciudat şi am primit foarte multe telefoane în cursul zilei de ieri, din partea 

unor agenţi economici şi foarte mulţi locatari, prin care s-a semnalat faptul că şi pe luna 

septembrie li s-a facturat acelaşi tarif dublat acum doi ani. În opinia mea acest lucru este 

nesocotirea şi ignorarea unei hotărâri judecătoreşti, deci, este o lipsă totală de respect faţă de 

un act de justiţie. În ceea ce priveşte modul în care executivul convoacă aceste şedinţe – ca 

să vedem unde dai şi unde crapă – eu vorbesc aici în nume personal ca şi consilier, sunt şi eu 

fiinţă umană cu limitele mele şi m-am cam săturat de această bătaie de joc pe faţă, că se 

joacă aici un trage-împinge, depunem cereri de furnizare de informaţii publice care ne sunt 

necesare pentru exercitarea mandatului nostru de consilier şi de 3 luni de zile, o confirmă şi 

colegii mei, este o atitudine de ostilitate din partea executivului refuzând să ni se pună cifrele 

informaţiile şi documentele de care avem nevoie, deci pur şi simplu trebuie regândit modul 

în care noi dorim să colaborăm în acest sens pe viitor. Vreau să mai fac încă o referire legat 

de hotărârea pe care aţi adoptat-o plenul trecut privind taxele de salubrizare. Există o 

hotărâre de guvern care interzice ca o instituţie  publică să subvenţioneze tarifele unei firme 

private. Ca să ajungem în situaţia în care iniţial dv. aţi votat  8,5 lei cu majorare de 1,95 lei, 

ca după vot când v-am atras atenţia să vă treziţi că de fapt e 4 lei cu subvenţie de aproape 6 

lei, deci aproape 150% subvenţie din banii primăriei. Dragi colegi consilieri, aţi făcut un 

calcul de impact bugetar în această privinţă? Eu am calculat un minim 20 milioane lei 

cheltuială suplimentară din bugetul târgumureşenilor.  
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Pe de altă parte, acea propagandă de succes finanţată din bani publici, acel birou 

de presă al primăriei şi aici între noi îl putem redenumi biroul de propagandă şi construire 

imagine al unui consilier personal al primarului incompatibil cu interdicţia de a ocupa o 

funcţie publică sau demnitate aleasă. Să se prevaleze el de hotărârea luată de nişte consilieri 

din partidul din care şi dânsul face parte şi în prag de alegeri parlamentare în precampanie să 

dea asemenea veşti, şi culmea ironiei, că apare inclusiv vineri o asemenea ştire prin care se 

laudă că au luat o decizie istorică de a reduce tarifele la jumătate, adevărul pe faţă, tarifele le-

aţi dublat domnilor, în urmă cu doi ani de zile şi instanţa le-a redus la jumătate, şi nu Claudiu 

Maior, şi nu colegii din PNL, şi nu colegii PSD, şi nu colegii UDMR, şi nu colegii mei din 

POL. Nu mai am timp să spun şi în maghiară. 

Dl. consilier Papuc: - domnule Hermann,  am înţeles. 

Dl. consilier Hermann: - poate că dl. Csiki o să mă roage să traduc. De regulă se 

grăbeşte. 

Dl. consilier Papuc: - am epuizat 20 de minute şi nici  nu am votat  ordinea de zi. 

Dl. consilier Hermann: - să luăm o hotărâre de principiu în ceea ce priveşte 

tarifele de salubrizare. 

Dl. consilier Papuc: - nu putem să luăm o hotărâre de principiu, am luat o 

hotărâre,  majoritatea consilierilor la şedinţa trecută, care dl. secretar nu a contrasemnat-o, nu 

am semnat-o nici eu, evident, pentru că nu a semnat-o domnul secretar. Cu privire la tariful 

şi agenţii economici care v-au sunat, să ştiţi că  m-au sumt şi pe mine şi eu  am ştiu să  le dau 

un răspuns corect, în sensul că în septembrie se facturează de obicei pe august. Aşa se 

întâmplă de obicei, factura pe luna trecută. Şi sentinţa a fost publicată, minuta practic, a fost 

publicată pe portalul instanţelor în 20 septembrie. Ei de obicei facturează în 14 sau 17 

septembrie; Salubriservul. 

Dl. consilier Hermann: – în 29 septembrie s-au facturat acele sume.  

Dl. consilier Papuc: - înainte să discutăm noi. 

Dl. consilier Hermann: – dar dubarea tarifelor, doi ani de zile s-a perceput ilegal 

tariful acela dublu. Ce se întâmplă cu acei locatari din asociaţiile de proprietari sau 

persoanele fizice şi mai ales agenţii economici  cărora li s-a imputat în mod ilegal doi ani de 

zile un tarif dublat? Despre asta discutăm, că asta este problema de fond.  

Dl. consilier Papuc: - nu putem să discutăm de asta, pentru că asociaţiile de 

proprietari, persoanele fizice, juridice, au căi  judiciare pe care le pot uza dacă consideră că 

au fost lezaţi sau nu în vreun drept.  

Dl. consilier Hermann: - domnule preşedinte de şedinţă, ca şi consilieri locali 

putem discuta despre absolut orice problemă care afectează oraşul nostru. 

Dl. consilier Papuc: - stiu, dar nu înseamnă că putem şi hotărî.  

Dl. consilier Hermann: - în momentul de faţă se facturează dublu în condiţii 

ilegale. Salubriserv, prestatorul de servicii de salubritate în momentul de faţă încalcă legea şi 

încalcă un act de justiţie. 

Dl. consilier Papuc: - şi să stiţi că răspunderea este personală. 

Dl. consilier Hermann : -  răspunderea o are şi Consiliul local.  

Dl. consilier Papuc: – nu o are Consiliu local. Consiliul local nu a votat 

majorarea, a votat majorarea după aceea a revenit practic prin nota făcută de dl secretar. Noi 

discutăm acum de un tarif istoric din 2008 de 4 lei.  

Dl. consilier Hermnan: -  la şedinţa trecută v-aţi prevalat de o majoritate prin care 

aţi adoptat o hotărâre nelegală. Ţineţi cont şi de faptul că doar prin faptul că sunteţi mulţi, nu 

înseamnă că întotdeauna aveţi dreptate. 

Dl. consilier Papuc: - şi nici dacă vorbim mult şi atacăm persoane. 
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Dl. consilier Hermann: – dar nu am atact persoane şi pe nimeni din colegii 

consilieri. 

Dl. consilier Papuc: - ba da, aţi atacat, nu-i problemă. Dar vă las să mai atacaţi, că 

dreptul al exprimare nu-i îngrădit. 

Dl. consilier Hermann: - aş fi avut multe de spus, pentru că dl. Peti ne-a acuzat 

de populism, dl. Todoran ne-a acuzat de campanie electorală ca să vedem apoi unde pică 

măgăreaţa. Unde dai şi unde crapă. 

Dl. consilier Papuc: - hotărârea pe care am adoptată-o  nu va produce efecte 

juridie. E simplu. Acum să luăm ceva ce nu produce efecte juridice, nu e profesionist. 

Dl. consilier Hermann: - dar produce efecte juridice acea sentinţă judecătorească 

prin care practic s-a revenit la tariful de acum doi ani.  

Dl. consilier Papuc: - noi nu suntem aici instanţă de judecată, noi suntem aici 

Consiliu local şi hotărârea pe care am adoptat-o nu produce efecte juridice, nu ne putem 

prevala de hotărârea unei instanţe. Răspunderea, dacă doreşti sau nu să respecţi o hotărâre 

judecătorească, există şi o infracţiune în codul penal – Nerespectarea hotărârilor 

judecătoreşti, deci, nu e o problemă. Îşi asumă Salubriservul dacă nu respectă şi dacă 

facturează ilegal.  Nu noi. Noi nu putem să luăm hotărâri de principiu care privesc un privat 

şi nici cu privire la altă persoană pentru că nu e căderea noastră şi nu avem acest drept. 

Acesta este motivul. Discuţii putem avea. Am înţeles punctul dv. de vedere, vom trece la 

votarea conţinutului procesului verbal de la şedinţa din 29 septembrie, aşa cum l-am primit 

cu toţii pe  email. De asemenea, vă rog să luaţi de cele patru  adrese, informarea pe care a 

depus-o dl. secretar respctirv adresele de la SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL, de la 

Baschet Club Mureş şi de la Salubriserv şi o adresă primită prin email de la d-na Ciotlăuş 

Ionela.  

Supun la vot  procesul verbal de la şedinţa  din  29  septembrie  2016. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? - 

Supun la vot ordinea de zi cu menţiunea că punctul 3 din ordinea de zi, aşa cum 

apare el în convocator, a fost retras de ADP cel care a şi iniţiat acest proiect de hotărâre.  

Cine este pentru? - 16 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Hermann M.) 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 16 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre  privind  finanţarea  din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie din partea Consiliului Local şi a Municipiului Tîrgu Mureş  la  

Chişinău/Moldova, în perioada 12 - 15 octombrie 2016.  

Dl. consilier Papuc: - din această delegaţie am înţeles că fac parte şi consilieri 

locali. Sau doar reprezetanţii municipiului? Dacă se pune problema să se facă propuneri din 

partea Consiliului local, pentru că am înţeles că în celelalt consiliu au existat şi propuneri din 

partea consiliului care să facă parte din delegaţie. Nu ştiu care e numărul, că din proiectul de 

hotărâre nu reiese care e numărul de consilieri pentru fiecare delegaţie. Nu reiese din 

proiectul de hotărâre. Domnule secretar, dacă ne puteţi ajuta. Trebuie făcute propuneri, dar 

nu ştiu câte. Trei plus şofer? La punctul 1 – trei plus sofer. Dl. Bretfelean „urmând a fi însoţit 

de un conductor auto şi alte două persoane aprobate de consiliu local”. Deci, încă doi 

consilieri. Vă rog să faceţi propuneri. 

 Propuneţi pe dl. Bălaş şi pe dl.  Hermann, domnule Peti? Aşa am înţeles. Ar 

merita, nu? Toţi merităm. Ce propuneri sunt pentru primul punct? 
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Dl. consilier Hermann: – aş fi dorit să cer lămuriri din partea celor care au 

redactat expunerea de motive, o dată de ce se impune regimul de urgenţă, dincolo de faptul 

că mâine ar urma să plece. Cealaltă întrebare pertinentă pe care o pun, este că în loc să ne 

întâlnim într-o şedinţă ordinară pentru două delegaţii, ştim bine că nu acesta a fost motivul, 

de ce nu ni s-a pus în vedere în şedinţa ordinară plenară ca să putem lua o decizie din timp în 

acest sens? 

(A plecat d-na consilier Ceană Daniela – sunt prezenţi 16 consilieri locali). 

Dl. consilier Bălaş: - când am apăsat butonul pentru intervenţie nu ştiam că 

trebuie să facem şi propuneri, aşa încât eu o să ridic două probleme: una procedurală şi aici 

poate ne ajută Direcţia economică sau secretarul general. Am fost sesizaţi de o anumită 

persoană care se mai pricepe la aceste chestiuni, cum că pentru delegaţia sau excursia la 

Chişinău, sau ce o să fie, nu mai este timp fizic pentru alocarea acelor avansuri, deoarece 

Trezoreria s-a cam închis. Nu ştiu dacă nu vom vom vota şi va fi ilegală atribuirea acelor 

sume, aici ne ajută Direcţia economică. Eu doar am ridicat acel semn de întrebare. Asta pe 

chestiune procedurală.  

Celălalt aspect pe care vreau să-l ridic este că eu personal în calitate de consilier 

local nu voi fi niciodată de acord ca o delegaţie din Tîrgu Mureş să se deplaseze în alt oraş 

pentru a mânca şi a dansa. Nu cred că delegaţiile care pleacă din Tîrgu Mureş trebuie să 

plece pentru asta. Eu cred că trebuie să plecăm în delegaţii pentru a învăţa ceva de la alţii, 

pentru a facilita anumite legături economice trainice şi de durată care să aibă aplicabilitate 

directă pentru Tîrgu Mureş. Dacă mergem în delegaţii, bem, dansăm şi chefuim, asta nu 

aduce nimic bun Tîrgu Mureşului. Asta este părerea mea. Mai mult, observăm că după 

fiecare delegaţie de acest gen trebuie să se facă o informare. Cu privire la desfăşurarea 

vizitei, chiar sunt curios ce informări vor fi. Meniul, ora la care am dansat, concertul la care 

am participat? Eu niciodată nu voi fi de acord cu aşa ceva. Am văzut de exemplu la Chişinău 

primarul Dorin Chirtoacă, cu ocazia acestui eveniment va semna un contract cu o firmă de 

transport din Belarus pentru ca troleibuzele fabricate acolo să se asambleze la Chişinău. Iată 

că cei din Belarus au un motiv sesrios să meargă la Chişinău. Noi nu avem nici un motiv 

serios să mergem acolo. Nu ştiu dacă există relaţii sau anumite perspective care să ducă la 

dezvoltarea a ceva concret la Tîrgu Mureş după ce noi vom merge la Chişinău. După ce vom 

merge în această localitate din Bulgaria, sigur nu vom avea nici un câştig, pentru că delegaţia 

care se cere a fi deplasată în Bulgaria, va merge într-o comună cu o mie de locuitori. Ce 

poate învăţa delegaţia din Tîrgu Mureş formată din nu ştiu câte persoane pentru care se va 

cheltui 1.500 euro, de la o comună bulgărească cu o mie de locuitori? Atât am avut  de spus 

şi reiterez faptul că niciodată nu voi vota o deplasare a unei delegaţii de târgumureşeni 

pentru a merge să se distreze într-o altă localitate din acest mapamond. 

Dl. consilier  Csiki: - sunt de acord cu propunerea d-lui Peti Andrei ca să meargă 

dl. Hermann şi dl. Bălaş, că atunci măcar nu ar dansa, ci ar trimite direct informaţia pe 

facebook, după fiecare minut. 

Dl. consilier  Papuc: - haideţi, totuşi, să depăşim momentul şi să facem propuneri. 

Domnule Hermann, propuneri vă rog. Dar nu vă atacaţi. V-a propus, sunteţi de acord?  

Dl. consilier  Hermann: - răspund foarte scurt şi în maghiară şi în română. Eu 

pentru drumurile cu scop privat, distracţii sau concedii personale, sau pentru delectare nu am 

nevoie de bani publici pot să mi le finanţez şi din resursele proprii. Şi este o chestie de 

principiu să nu merg să chefuiesc şi să dansez ca apoi să mai şi iau diurnă din banii 

plătitorilor de taxe şi impozite. I-am atras atenţia d-lui Csiki dacă tot a făcut asemenea 

referiri puţin denigratoare la persoana noastră, că cel care este cu untul pe cap şi a şi ieşit la 

soare şi cere socoteală faptelor vânzătorului de produse lactate cinstit, ca şi cum capra i-ar 

cere socoteală verzei. 
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D-na consilier  Gyorfi: - eu am vrut doar să întreb de ce trebuie forţat să punem 

pe cineva? Dacă consilierii nu vor să plece, am înţeles situaţia şi nu vor. De ce trebuie forţat? 

Dl. consilier  Papuc: - eu nu forţez pe nimeni. 

D-na consilier  Gyorfi: - dar tot haideţi propuneţi, propuneţi! Nu dorim să 

mergem. 

Dl. consilier  Papuc: - staţi puţin să ne înţelegem. Expunerea de motive şi 

proiectul de hotărâre e într-un sens. Acela e proiectul care a fost depus. Eu nu pot să forţez 

pe nimeni. Dacă sunt propuneri, sunt, dacă nu, votăm împotrivă şi am plecat acasă. Nu e nici 

o problemă. Am înţeles că sunt propuneri, de asta am întrebat. Dacă nu sunt, nu sunt şi atunci 

votăm proiectul fără consilieri locali. Desemnează executivul alte persoane care să meargă şi 

asta e. Votăm pentru, împotrivă sau ne abţinem.  

Dacă sunt propuneri la punctul 1 sunt, dacă nu votăm aşa fără. 

Dl. consilier  Bălaş: - eu am vrut să spun că nu sunt de acord cu propunerea d-lui 

Csiki şi nu vreau să mă deplasez nici la Chişinău şi nici în Bulgaria. Şi nu mă simt denigrat. 

Dl. consilier  Hermann: – propun pe dl. Peti. Dacă tot e director la aeroport, s-ar 

putea să reuşească să rezolve în loc să se deplaseze cu maşina să meargă cu avionul cu cel 

puţin trei escale. E mai comod, nu? 

Dl. consilier  Papuc: - să înţeleg că nu sunt propuneri. 

Supun la vot proiectul de hotărâre aşa cum a fost el, fără propuneri din partea 

Consiliului local, doar cu reprezentanţii executivului. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Hermann M., Bălaş R., Gyorfi J.) 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papuc S., Bratanovici C.) 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind  finanţarea  din bugetul local a indemnizaţiei în valută  

pentru o delegaţie din partea Consiliului Local şi a Municipiului Tîrgu Mureş  la 

Strumyani/Bulgaria, în perioada 20 - 24 octombrie 2016: 

Dl. consilier  Papuc. - dacă nu sunt propuneri, supun la vot.  Sunt? 

Dl. consilier  Csiki: - propun pe dl. Kovacs Lajos şi pe d-na Furo Judita. 

Dl. consilier  Papuc: - supun la vot proiectul de hotărâre cu cele două propuneri 

din partea Consiliului local. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Hermann M., Bălaş R., Gyorfi J.) 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papuc S., Bratanovici C.) 

Proiectul de hotărâre a fost respins. 

Cu acestea, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului local din 11 

octombrie 2016. 

 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 

Consiliului local se încheie. 

 

 

Dl. Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă _________________ 

 

Jrs. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş ______ 

 

 
 


